
Vores situation

• Caféen har investeret ca. 600.000 
kr. i udvidelse af fortovet.

• Caféen har efter fortovsudvidelsen
oplevet, at gæster spontant flytter
borde og stole ud i solen på det 
udvidede fortov. 

• Caféen ønsker en dialog med 
kommunen om en løsning, der 
imødekommer alle hensyn.



Forslag til

løsning

• Flyt af hele den eksisterende
udeservering langs facade til det 
nye fortov.

• Plante større træer i hver ende for at 
skabe mere ro og grønt.

• Vilkår om f.eks. begrænset
åbningstid, fastgørelse af inventar
mv.

• Lave et grønt projekt sammen med 
kommunen, der muliggør 
udeservering og at udvalget
godkender.



Kort om 

sagsforløbet

• 2022: Caféen ansøgte om udvidelse af fortovet 
med henblik på udeservering og blev skriftligt 
informeret om, at kommunen umiddelbart var 
positivt indstillet.

• 2023: Ansøgningen blev bedt om at afvente 
Byrums- og Trafikplanens 
planlægningsarbejde.

• 29. april 2024: Efter Byrums- og Trafikplanens 
vedtagelse (februar 2023) modtog vi tilladelsen 
til at udvide fortovet.

• Juni 2024: Caféen anlagde udvidelsen af 
fortovet for egen regning i overensstemmelse 
med byggetilladelsen. 

• Juni 2024: Vi ansøgte om tilladelse til 
udeservering på det udvidede fortov.

• August 2024: Vi modtog en partshøring om 
afslag på udeservering.
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